



FEDERATION INTERNATIONALE DES CONFRERIES BACHIQUES

(F.I.C.B.)

Association régie par la loi du 1er juillet 1901

Siège social : c/o Musée du Vin de Paris – 5, Square Charles Dickens, 75016- Paris, France
www.winebrotherhoods.org info@winebrotherhoods.org

Diploma of Honour (2023)

Dr José Vouillamoz

Proposed by the Ordre de la Channe (CH)

Dr José Vouillamoz is one of the world leaders in the field of origin and parentage of grape varieties by DNA testing. A Swiss and Valaisan geneticist of international renown, trained by Prof. Carole Meredith at the University of California at Davis (USA), he is the co-author with the two Masters of Wine Jancis Robinson and Julia Harding of the book *Wine Grapes* (Allen Lane, 2012), the world reference on all the grape varieties cultivated in the world, which was awarded the prizes of *Wine Book of the Year* by the Times of London and *Viticulture Book of the Year* by the O. I.V. . In 2017, he published the reference book *Cépages Suisses - Histoires et Origines* (published in French and German) which was a huge national success. Dr Vouillamoz is also the author and co-author of several scientific articles and books on grape varieties, such as the *Oxford Companion to Wine* and the *Atlas Mondial du Vin*.

Dr Vouillamoz is an independent expert, author, teacher, consultant, lecturer, etc. He is a member of the Académie Internationale du Vin, the Académie du Vin de Bordeaux (the only Swiss member), the Mémoire des Vins Suisses and the Circle of Wine Writers (3 Swiss members). Since 2019, he is deputy director of DIVO, the largest and oldest wine club in Switzerland. He has been inducted into several brotherhoods, such as the O.E.V.E. and the Ordre de la Channe (CH), both members of the F.I.C.B. Dr. Vouillamoz is currently deputy director of DIVO, the leading Swiss wine club.

Diplôme d'Honneur de la F.I.C.B. (2023)

Dr José Vouillamoz

Proposé par l'Ordre de la Channe (CH)

Le **Dr José Vouillamoz** est l'un des leaders mondiaux en matière d'origine et de filiation des cépages par le test ADN. Généticien suisse et valaisan, de renommée internationale, formé par le Prof Carole Meredith à l'Université de Californie à Davis (Etats-Unis), il est le co-auteur avec les deux Master of Wine Jancis Robinson et Julia Harding de l'ouvrage *Wine Grapes* (Allen Lane, 2012), la référence mondiale sur tous les cépages cultivés dans le monde, qui a obtenu notamment les prix de « livre de l'année sur le vin » décerné par le Times de Londres et de « livre de l'année sur la viticulture » de l'O.I.V. . En 2017, il a publié l'ouvrage de référence *Cépages Suisses - Histoires et Origines* (paru en français et en allemand) qui a connu un immense succès national. Le Dr Vouillamoz est également auteur et co-auteur de plusieurs articles scientifiques et de livres sur les cépages, tels que l'Oxford Companion to Wine et l'Atlas Mondial du Vin.

Le Dr Vouillamoz est un expert indépendant, auteur, enseignant, consultant, conférencier, etc. Il est membre de l'Académie Internationale du Vin, de l'Académie du Vin de Bordeaux (unique membre suisse), de la Mémoire des Vins Suisses et du Circle of Wine Writers (3 membres suisses). Depuis 2019, il est directeur adjoint du **DIVO**, le plus important et le plus ancien club de vin en Suisse. Il a été intronisé dans plusieurs confréries, telles que l'O.E.V.E. et l'Ordre de la Channe (CH), toutes deux membres de la F.I.C.B. Le Dr. Vouillamoz est actuellement directeur adjoint de DIVO, le principal club de vin suisse.

For more details see/ Pour plus de détails voir:

<http://www.josevouillamoz.com/home-2/about-me/>